
	

	
	

	
	
Referat	af	generalforsamlingen	torsdag	den	28.	marts	2019.	
	
Mødet	fandt	sted	kl.	19.00-22.00	i	lokale	8	i	"Stien,	Kultur-	og	Aktivitetscenter",	
Paltholmterrasserne	1,	3520	Farum.		
	
Formand	Poul	Lüneborg	bød	velkommen	til	arrangementet,	der	traditionen	tro	indledtes	med	
uddeling	af	foreningens	diplomer	for	god	bygningskultur.	Han	gav	ordet	til	borgmester	Ole	Bondo	
Christensen,	der	siden	2012	har	påtaget	sig	at	forestå	denne	uddeling,	der	i	år	omfattede	
præmiering		af	2	huse.	
	
Det	første	diplom	tildeltes	Maria	og	Drew	Wahlberg	Rosskelly,	ejerne	af	Flinthuset,	Skovvængets	
Allé	20,	3520	Farum,	som	påskønnelse	af	deres	gennemførte	og	særdeles	omfattende	
renoveringsprojekt	af	det	historiske	hus,	beliggende	på	kanten	af	Farum	Sø.	
Det	andet	diplom	blev	tildelt	villaen	på	Gedevasevej	1,	3520	Farum,	opført	i	2014	af	Lisbeth	
Sivertsen	og	Søren	Bjørn,	et	byggeri	baseret	på	genbrug,	grøn	teknologi	og	med	en	fornem 
tilpasning	til	omgivelserne.	
	
Borgmesteren	præsenterede	de	præmierede	huse	ved	at	oplæse	begrundelserne	for	tildeling	af	
diplomer,	inden	overrækkelse	af	disse	sammen	med	et	messingskilt	påført	foreningens	logo	og	
året	for	tildelingen.		
Der	deltog	omkring	50	i	denne	del	af	arrangementet.	Det	var	glædeligt	at	konstatere	at	mange	
medlemmer	af	foreningen,	medlemmer	af	byrådet,	ledende	embedsmænd	samt	repræsentanter	
for	Miljørådet	og	Lokalsamfundenes	Samvirke	havde	valgt,	at	overvære	denne	markante	
begivenhed	indenfor	foreningens	virksomhed.	
	
Efter	diplomoverrækkelsen	gav	hver	af	diplommodtagerne	en	redegørelse	for	tankerne	bag	deres	
projekt	og	forløbet	af	dets	gennemførelse.	
	
Denne	del	af	arrangementet	blev	afsluttet	med	et	oplæg	ved	Karen	Margrethe	Olsen,	formand	for	
Landsforeningen	for	Bygnings-	og	Landskabskultur.	Hun	var	opfordret	til	at	gøre	sig	nogle	tanker	
om	forholdet	mellem	nytten	af	borgerinddragelse	i	kommunernes	plansager,	der	ofte	resulterer	i	
dispensationer	fra	den	vedtagne	kommuneplan	med	tilhørende	lokalplaner.	Karen	Margrethe	
Olsens	oplæg	gav	anledning	til	en	udbytterig	diskussion.	
	
	Poul	Lüneborg	takkede	derefter	Karen	Margrethe	Olsen	for	hendes	oplæg	og	borgmesteren	for	at	
han	endnu	engang	beredvilligt	havde	stillet	sig	til	rådighed	ved	årets	uddeling	af	foreningens	
diplomer.	
Arrangementet,	hvorunder	foreningen	var	vært	for	en	let	servering,		er	beskrevet	i	den	
pressemeddelelse,	som	den	31.	marts	2019	blev	fremsendt	til	Furesø	Avis,	Frederiksborg	Amtsavis,	
kommunens	informationsafdeling	og	til	Landsforeningen	for	Bygnings-	og	Landskabskultur.	
	
Efter	en	kort	pause	tog	de	fremmødte	medlemmer	fat	på	at	afvikle	årets	generalforsamling.	
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Formand	Poul	Lüneborg	bød	velkommen	til	de	ca.	28	tilstedeværende	ved	årets	ordinære	
generalforsamling.	Han	henviste	til	indkaldelsen,	som	var	blevet	udsendt	pr.	mail	eller	pr.	post	den	
3.	marts	2019	til	samtlige	medlemmer	og	som	indeholdt	forslag	til	dagsorden	i	henhold	til	
vedtægterne.		
	
Ad	1.	Valg	af	dirigent	
Poul	Lüneborg	foreslog	John	Ehrbahn	fra	bestyrelsen	til	at	varetage	dette	hverv,	hvilket	fik	
tilslutning	fra	de	tilstedeværende.	
John	Ehrbahn	takkede	for	valget	og	konstaterede,	at	mødet	var	indkaldt	i	overensstemmelse	med	
§	4	i	foreningens	vedtægt,	idet	alle	medlemmer	havde	fået	en	indkaldelse	med	en	dagsorden	mere	
end	14	dage	før	mødet.	Dirigenten	konstaterede,	at	mødet	var	lovligt	indkaldt	og	bemærkede,	at	
den	udsendte	dagsorden	indeholdt	punktet	eventuelt,	hvorefter	den	foreliggende	dagsorden		blev	
godkendt	af	forsamlingen.	
	
Ad	2.	Bestyrelsens	beretning	
Dirigenten	henviste	til	den	udsendte	beretning,	som	var	udsendt	til	alle	medlemmer	sammen	med	
mødeindkaldelsen.	Formanden	knyttede	nogle	kommentarer	til	hvorledes	arbejdet	i	bestyrelsen	
har	været	tilrettelagt	og	fordelt	mellem	medlemmerne	i	det	forgangne	år,	hvorefter	beretningen	
blev	godkendt.			
	
Ad	3.	Forelæggelse	af	det	reviderede	regnskab	
Kasserer	Birgit	Nielsen	henviste	til	regnskabet	for	2018,	som	var	udsendt	sammen	med	
indkaldelsen,		dette	blev	på	dirigentens	opfordring	enstemmigt	vedtaget.	
	
Ad	4.	Forelæggelse	af	budget	og	fastlæggelse	af	kontingent	2019	
Dirigenten	gav	ordet	til	kassereren,	der	konstaterede,	at	indtægter	og	udgifter	fra	det	ene	år	til	det	
næste	bevæger	sig	mellem	et	beskedent	underskud	og	et	overskud,	hvorfor	hun	anbefalede	at	
søge	indtægterne	forøget.	Budgettet	for	2019	blev	enstemmigt	godkendt	på	baggrund	af	
kassererens	fremlæggelse.	Samtidig	besluttedes	det	at	fastholde	kontingentsatserne	uændret	som	
følger:	
-	enkeltpersoner	275	kr.	
-	Par	375	kr.	
-	Institutioner,	foreninger	og	virksomheder	375	kr.	
Kontingentet	indbetales	på	reg.	3167	konto	nr.	6184286		
	
Ad	5.	Indkomne	forslag	
Dirigenten	konstaterede,	at	der	ikke	forelå	forslag	til	behandling	under	dette	punkt.	
	
Ad	6.	Valg	til	bestyrelsen	
På	valg	var:	Hanne	Kjærgaard,	Marianne	Halberg,	John	Ehrbahn	og	Poul	Lüneborg.		
Hanne	Kjærgaard	og	Marianne	Halberg	tilkendegav	begge,	at	de	efter	henholdsvis	17	og	14	år	som	
medlem	af	bestyrelsen	ønskede	at	trække	sig	tilbage.		
De	2	øvrige	-	John	Ehrbahn	og	Poul	Lüneborg	meddelte,	at	de	var	villige	til	at	lade	sig	vælge	for	en	
ny	2	års	periode.	Herefter	spurgte	dirigenten	om	der	var	andre	kandidater.	Ulla	Hess,	Kaj	Sørensen	
og	Iben	Hvilsted-Olsen	meddelte	alle	3,	at	de	var	villige	til	at	modtage	valg.	På	denne	baggrund	
konstaterede	dirigenten,	at	der	var	5	kandidater	til	de	4	ledige	pladser	i	bestyrelsen,	som	skulle	
besættes	ved	et	valg.	Der	blev	herefter	på	dirigentens	initiativ	iværksat	skriftligt	valg	med	Hanne	
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Kjærgaard	og	Marianne	Halberg	som	stemmetællere.	John	Ehrbahn	(24	stemmer),	Poul	Lüneborg	
(23	stemmer),	Kaj	Sørensen	(23	stemmer),	Ulla	Hess	(21	stemmer)	og		Iben	Hvilsted-Olsen	(3	
stemmer).	De	fire	førstnævnte	blev	således	valgt	for	en	2	års	periode.	
	
Suppleanter:	Der	skal	vælges	2	suppleanter.	
Dirigenten	efterlyste	kandidatforslag.	
Birgitte	Heje	Larsen	tilkendegav,	at	hun	var	villig	til	at	kandidere	til	suppleantvalget.	Formanden	
oplyste	derefter,	at	Marie	Sterner	skriftligt,	havde	meddelt,	at	hun	var	villig	til	at	kandidere	som	
suppleant	til	bestyrelsen.		
Derudover	tilkendegav	Iben	Hvilsted-Olsen,	at	hun	også	var	kandidat	til	en	af	suppleantpladserne.	
Der	blev	herefter	på	ny	gennemført	valg	mellem	de	3	kandidater	til	de	2	pladser.	Ved	valget	fik	
Birgitte	Heje	Larsen	24	stemmer,	Marie	Sterner	15	stemmer	og	Iben	Hvilsted-Olsen	10	stemmer.	
De	to	førstnævnte	blev	således	valgt	til	suppleanter	i	nævnte	rækkefølge.	
	
Valg	af	revisor	og	revisorsuppleant.	
Foreningens	nuværende	revisor	Sten	Brynitz	og	revisorsuppleant	Gerda	Petersen	blev	begge	
valgt	på	generalforsamlingen	den	15.	marts	2018	for	en	2	års	periode.	Sten	Brynitz	tilkendegav	
at	han	var	indstillet	på	at	fortsætte,	medens	Gerda	Petersen	ønskede	at	fratræde	som	
revisorsuppleant.	Hanne	Kjærgaard	tilkendegav,	at	hun	var	villig	til	at	overtage	hvervet	efter	
Gerda	Petersen	for	det	kommende	år.	Da	der	ikke	meldte	sig	andre	kandidater	erklærede	
dirigenten,	at	disse	hverv	hermed	var	besat.		
	
Ad	7.	Eventuelt.	
Poul	Lüneborg	takkede	for	en	god	generalforsamling	og	takkede	de	tilstedeværende	for	deres	
deltagelse	i	foreningens	arbejde.	Han	sluttede	med	at	konstatere,	at	mødet	var	blevet	afviklet	på	
en	måde	som	alle	kunne	være	tilfredse	med,	dette	gjaldt	ikke	mindst	årets	diplomuddeling.	
	
	
	
Referent:	Poul	Lüneborg,	Farum	den	3.	april	2019.	
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